
3 w w w . F a r h e e k h t e g a n . i r مشاور عالی سازمان سنجش آموزش کشور گفت: »مهلت انتخاب رشته کنکور سراسری تا ساعت
۲۴ دوشنبه، ۱۲ مرداد تمدید شد.« حسین توکلی ادامه داد: »با توجه به اینکه مهلت انتخاب رشته 
کنکور سراس�ری ساعت ۲۴ شنبه به پایان می رس�ید به منظور فراهم کردن تسهیلات بیشتر برای 
داوطلب�ان کنک�ور این مهلت تا پایان دوش�نبه، ۱۲ مرداد تمدید ش�د.« توکلی گف�ت: »به داوطلبان 
توصیه می شود در مهلت باقی مانده نسبت به انتخاب رشته اقدام کنند. افرادی هم که پیش از این 
نس�بت به انتخاب رش�ته اقدام کرده اند می توانند در فرصت باقی مانده نسبت به اصلاح و ویرایش 

فرم خود اقدام کنند.«

مهلت انتخاب رشته کنکور تا دوشنبه تمدید شد
دانشــــــگاه

اجرای تفاهمنامه  دانشگاه آزاد اسلامی و وزارت صنعت از »آذرباتری« آغاز شد

بردـ برد صنعت و دانشگاه
دانش��گاه آزاد اسلامی و 
ش��رکت آذرباتری برای 
علم��ی  همکاری ه��ای 
تفاهمنامه امضا کردند. متاثر از تفاهمنامه 
هم��کاری بین دانش��گاه آزاد اس��لامی 
و وزارت صنع��ت، مع��دن و تج��ارت 
ک��ه به امض��ای حمید می��رزاده، رئیس 
دانش��گاه و محمدرضا نعمت زاده، وزیر 
صنعت رس��ید، تحت نظ��ارت ابراهیم 
واش��قانی فراهانی، معاون پژوهشی این 
دانشگاه، تفاهمنامه ای بین دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد ارومیه و شرکت آذرباتری 
امضا ش��د. ای��ن تفاهمنامه به ش��رکت 
آذرباتری امکان می دهد پژوهش درباره 
تولی��د باتری های نیکل  مت��ال هیدرید 
ب��ا فناوری های نو را با اس��تفاده از توان 
علمی دانشگاه آزاد اس��لامی آغاز کند. 
دانش��گاه آزاد اس��لامی واحد ارومیه و 
شرکت آذرباتری برای اجرای طرح های 
پژوهش��ی ب��رای تولی��د ای��ن باتری ها 
موافقت کرده اند. ای��ن تفاهمنامه اولین 
تفاهمنامه دانشگاه آزاد اسلامی با بخشی 
از صنعت بعد از تفاهمنامه این دانشگاه 
با وزارت صنایع اس��ت. تفاهمنامه هایی 
که برای ارتباط بیش��تر با صنایع و پیش 
بردن پژوهش های کاربردی و مورد نیاز 
انجام می ش��ود. پروژه های پژوهشی که 
معاون پژوهش و فناوری این دانشگاه بر 
ماموریت گرا، مساله محور و مشتری مدار 

بودن آنها تاکید دارد. 

  تفاهمنامههاییبرای
گذاربهدانشگاهکارآفرین

سیاس��ت  واش��قانی فراهانی،  ابراهی��م 
مدیران دانش��گاه آزاد اس��لامی را  گذار 
از دانش��گاه آموزش مح��ور به س��مت 

دانش��گاه پژوهش مح��ور 
و کارآفری��ن اع��لام کرد. 
او در مراس��م امضای این 
تفاهمنامه، ویژگی  دانشگاه 
کارآفرین را التزام اجتماعی 
و پاس��خ گویی به نیازهای 
جامع��ه دانس��ت و گفت: 
»با توجه به سیاس��ت های 
ابلاغی از سوی مقام معظم 
رهبری و تاکید ایش��ان در 
دانش بنیان  اقتص��اد  مورد 
و تبدی��ل دانش ب��ه علم، 
تبدیل دان��ش به ثروت از 

مس��یر ایجاد مراکز رشد و شرکت های 
دانش بنیان به عنوان یک��ی از برنامه های 
راهبردی دانش��گاه آزاد اس��لامی مورد 
توجه قرار گرفته است.« این نکته شاید 
کلید حدود 30 تفاهمنامه ای اس��ت که 
دانشگاه آزاد اسلامی در دو سال گذشته 
امضا کرده اس��ت. تفاهمنامه هایی برای 
پاس��خ گویی به نیازهای جامعه و ایجاد 
التزام اجتماعی در دانشگاه. همین التزام 
البته که منافع جامعه و دانشگاه را توامان 
تامین می کند، بقای دانش��گاه را تضمین 

می کند و اوضاع اقتصادی اش را س��امان 
می ده��د و البته نیازه��ای جامعه را هم 
برطرف می کند. واشقانی در مورد ارتباط 
با صنایع توضیح می دهد: »وقتی صحبت 
از صنع��ت می ش��ود مفهوم��ش صنایع 
سخت نیس��ت؛ صنعت به مفهوم کلمه 
است. از این رو پروژه های کاربردی باید 
ماموریت گرا، مساله محور و مشتری مدار 
باش��د و این اصلی اس��ت که م��ا آن را 
پیگیری خواهی��م کرد و با تمام توان در 

خدمت اجرای این برنامه هستیم.« 

  وروددانشگاه
برایحلنیازهایجامعه

معاون پژوهش و فناوری دانش��گاه آزاد 
اس��لامی به ثمرات و نقش دانشگاه آزاد 
اس��لامی در آموزش عالی کشور اشاره 
کرد و گف��ت: »انتظار می رود متناس��ب 
با س��هم خود از آموزش عالی کش��ور و 
تعداد تحصیلات تکمیلی در پاسخگویی 
به نیازه��ای جامعه و ب��رآوردن اهداف 
سندهای بالادستی نظام، به ویژه تاکیدی 
که مقام معظم رهب��ری به نقش اقتصاد 
دانش بنیان در افق 1404 دارند که باید 50 
درصد درآمد ناخال��ص از محل اقتصاد 
دانش بنیان باشد، تلاش کنند.« ماموریتی 
که دانش��گاه آزاد اس��لامی ب��رای خود 
تعریف کرده اس��ت و رئیس و معاونان 
این دانش��گاه بارها بر آن تاکید کرده اند 
همین اس��ت. به همین دلیل هم شورای 
اقتصاد دانش بنیان در این دانشگاه تشکیل 
شده است. شورایی که معاون پژوهشی 
دانش��گاه درباره آن می گوید: »مدیریت 
جدید دانش��گاه بس��یار هوشمندانه قبل 
از اینکه مقام معظم رهبری ش��هریورماه 
پارسال با آن تاکید خاص این سیاست ها 
را ابلاغ فرمایند، ش��ورای 
اقتصاد دانش بنیان را تشکیل 
داد و واحد ها ماموریت پیدا 
کردند به س��متی بروند که 
شهریه  به  وابستگی ش��ان 
کمتر ش��ود تا طبق س��ند 
چشم انداز دانشگاه تا سال 
1396، دانشگاه 40 درصد 
منابع خود را از محل خارج 
از ش��هریه تامین کند. این 
موضوع نی��ز تنها از طریق 
برق��راری ارتباط نزدیک با 
صنعت محقق می ش��ود.« 
واش��قانی فراهانی از امضای تفاهمنامه با 
ش��رکت آذرباتری هم ابراز خرس��ندی 
کرد و گفت: »امروز بسیار خشنودیم که 
در حیطه فعالیت های دانش��گاه در حال 
امضای تفاهمنامه ای هس��تیم که هدفش 
تعامل و همکاری بین دانشگاه و صنعت 
اس��ت؛ قطعا نتیجه آن یک نتیجه بسیار 
مفید هم برای صنعت وهم برای دانشگاه 
خواهد بود.« استراتژی که بی شباهت به 
استراتژی ای برد-برد مذاکرات هسته ای 
دولت نیس��ت. تفاهمنامه های��ی که هم 

ب��ه نفع صنایع اس��ت و تولید با فناوری 
بالاتر را برایش��ان به ارمغ��ان می آورد و 
هم به نفع دانشگاه هاس��ت و برایش��ان 
درآم��د ایجاد می کند. واش��قانی فراهانی 
البته که ورود دانشگاه ها به حل نیازهای 
جامع��ه را محدود به صنع��ت نمی داند. 
ن��گاه دانش محور او به حل مش��کلات 
جامعه در این جملات مس��تتر اس��ت: 
»من از همکاران دانش��گاه آزاد اسلامی 

واحد ارومیه انتظار دارم که به عنوان یک 
هماهنگ کننده عمل کنند و با همکاران 
ما در سازمان، کنسرسیومی تشکیل شود 
تا از همه ظرفیت های دانشگاه برای حل 
مشکلات اس��تان در زمینه های صنعت، 
کش��اورزی، گردشگری و سایر حوزه ها 
اس��تفاده ش��ود؛ چراکه این ظرفیت در 
دانشگاه آزاد اس��لامی وجود دارد که به 

همه حوزه ها ورود پیدا کند.«

معاون عمرانی دانشگاه آزاد اسلامی در دفاع از طرح تجمیع ۲:

کوچکشدندانشگاهکاراییرابالامیبرد
امسالتاکنون190هزارمترمربعبنابهبهرهبرداریرسیدهاست

محس��ن  هاشمی، معاون عمرانی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »190هزار مترمربع از 
پروژه های بناهای دانشگاه آزاد اسلامی از ابتدای امسال به بهره برداری رسیده اند.« 
او همچنین اعلام کرد: »تکلیف زمین های مورد نیاز برای تجمیع واحدهای تهران 
مشخص شده است.« طرح تجمیع واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی برای یکپارچه 
کردن هر کدام از واحدها در یک س��ایت در مدیریت فعلی دانش��گاه آزاد اسلامی 
مورد تاکید قرار گرفته اس��ت. معاون عمرانی دانش��گاه آزاد اس��لامی به این طرح 
اشاره کرد و گفت: »خوشبختانه تکلیف زمین های مورد نیاز برای تجمیع  واحدهای 
تهران پزشکی، تهران جنوب، تهران مرکز و تهران غرب مشخص شده است.« به 
گفته هاش��می، برای واحد تهران پزشکی زمینی در واحد علوم وتحقیقات در نظر 
گرفته ش��ده اس��ت و معاونت عمرانی برای طراحی بناها در حال مذاکره است. او 

همچنین درباره زمین های در نظر گرفته شده برای واحدهای 
تهران مرکزی و تهران غرب گفت: »زمین مناسبی در تقاطع 
بزرگ��راه آزادگان و همت برای واحده��ای تهران غرب و 
تهران مرکزی مدنظر ق��رار دارد که برای خرید آن در حال 
مذاکره هستیم.« او همچنین درباره اجرای این طرح در واحد 
تهران ش��مال گفت: »خوشبختانه طرح تجمیع واحد تهران 
شمال از سایر واحدهای استان تهران در شرایط بهتری قرار 
دارد و از پیش��رفت خوبی برخوردار است.« معاون عمرانی 
دانشگاه آزاد اسلامی همچنین از اجرای طرح تجمیع در این 
دانشگاه که ساختار این دانشگاه را تغییر داده است استقبال 
کرد و گفت: »دانش��گاه آزاد اس��لامی پی��ش از این دارای 
س��اختار پیچیده ای بود؛ به صورتی ک��ه تعداد مدیریت های 

مس��تقیم با ریاست دانش��گاه زیاد بود و در س��اختارهایی که این موضوع وجود 
دارد، تداخل کار زیاد می ش��ود. در این شرایط به جای اینکه مدیر ارشد به راحتی 
کارش را دنب��ال کند، دائم باید مراقب باش��د که تداخل و تطابق بین معاونت ها و 
افراد زیرمجموعه صورت نگیرد.« او ادامه داد: »بنابراین در س��اختار سازمانی یک 
تشکیلات چابک، از چارتی استفاده می کنند که یک مدیر با تعداد زیادی از افراد در 
ارتباط نباشد. بالا بودن تعداد معاونان باعث می شود به خودی خود بر تعداد کارکنان 
آن سازمان نیز افزوده شود.« محسن هاشمی تاکید کرد دانشگاه آزاد اسلامی از زیاد 
بودن تعداد پرس��نل خود رنج می برد و افزود: »بخش عمده ای از درآمد دانش��گاه 
صرف هزینه های کارکنان می شود. علاوه بر این تعداد زیاد مدیران و کارکنان باعث 
پایین آمدن کارایی س��ازمان می ش��ود. به اعتقاد من دکتر میرزاده این موضوع را به 
خوبی درک کرده و با متانت در حال حل کردن آن است.« او افزود: »هیات امنای 
دانش��گاه آزاد اسلامی نیز همواره نسبت به بالا بودن هزینه کارکنان معترض بوده 
است. در دانشگاه ها باید بیشتر هزینه ها صرف امور پژوهشی، تحقیقاتی و عمرانی 
شود. هرچقدر سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان ستاد کوچک تر شود 
کارایی آن بالاتر خواهد رفت. در حال حاضر دانش��گاه آزاد اسلامی به جای آنکه 
برای رس��یدن به اهداف خود سرمایه گذاری کند، درآمد خود را صرف هزینه های 
جاری می کند.« او پیش بینی کرد استانی شدن دانشگاه آزاد اسلامی در درازمدت به 
نفع این دانشگاه باشد و به چابکی دانشگاه بیفزاید. هاشمی گفت:  »هرچقدر تعداد 
تصمیم گیرندگان در رده های مختلف کمتر باشد، تصمیم گیری ها با سرعت بیشتری 
انجام می ش��ود و در نتیجه باعث بالاتر رفتن کارآمدی دانشگاه می شود. در تدوین 
چارت یک س��ازمان با کارایی بالا باید شرح وظایف هریک از افراد از بالاترین تا 
پایین ترین رده به دقت مشخص شود تا افراد براساس تخصص هایشان در مشاغل 

مناسب قرار گیرند.«

معاون برنامه ریزی دانشگاه آزاد اسلامی:

تفکربرنامهریزیرااحیاکردیم
برنامه ریزی مهم ترین بخش در هر نهاد و موسس��ه محسوب و پیشران هر بخش 
محسوب می شود؛ از این رو معاون پشتیبانی و برنامه ریزی دانشگاه آزاد اسلامی در 
گفت وگو با ایسکانیوز درباره اقدامات معاونت برنامه ریزی در دوره مدیریت جدید 
دانشگاه آزاد اسلامی گفته است: »احیای تفکر برنامه ریزی در دانشگاه و ابقای سند 
برنامه ریزی در دانشگاه یکی از مهم ترین اقدامات در این حوزه بود؛ به همین دلیل 
با آمدن دکتر میرزاده این موضوع را پیگیری کردیم.« فریدون رهنمای رودپش��تی 
ادامه داد: »اس��تخراج چالش های اساسی دانشگاه که در این 30 سال وجود داشته 
است از دیگر اقدامات بود. درواقع باید ابتدا چالش را مشخص کرده و سپس برای 
چالش راهبرد پیاده می کردیم. 27 آیتم مهم را برای این چالش ها استخراج کردیم 
و تع��دادی از آنها را از مهر 92 برطرف کردیم و تعداد زیادی نیز هنوز پیش روی 
ما است.« معاون برنامه ریزی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »یکی دیگر از برنامه های 

مصوب س��اختار دانشگاه و مس��یری که در پیش رو داریم 
جراحی س��ازمانی یا همان مهندسی سازمانی است. بحث 
ساختار یعنی سامان دادن به واحدهای دانشگاهی در مسیر 
اهداف تعیین ش��ده که این موض��وع باعث افزایش کیفیت 
خواهد ش��د. برای کیفیت باید به اقتصاد دانشگاه هم توجه 
کنیم، چراکه بدون داشتن منابع مالی کیفیت حاصل نمی شود؛ 
پس اول باید منابع را تامین کنیم. این مدلی است و تقریبا در 
دانشگاه آزاد اسلامی اجرا شده است که اقتصاد دانشگاه برای 
ما همراه با کیفیت است.« رهنمای رودپشتی ادامه داد: »نگاه 
ما این اس��ت که تا سال 96 در این مسیر حرکت کنیم. البته 

ضمن حرکت در این مسیر باید رتبه دانشگاه را هم ارتقا داده و یک دانشگاه متعالی 
داشته باشیم. یعنی تولیدات علمی دانشگاه و فرآیند تبدیل علم به ثروت به گونه ای 
باشد که جایگاه دانشگاه را در جامعه علمی بپذیرند. در این مسیر تا سال 96 و در 
ادامه آن تا سال 1404 این ارتقا را رصد خواهیم کرد.« او ادامه داد: »این نگاه باعث 
می شود دانشگاه منزلت متفاوتی پیدا کند. این موضوع همیشه جزء دغدغه های دکتر 
میرزاده است که با این گستردگی جغرافیایی دانشگاه آزاد اسلامی باید عمیق تر و 
باکیفیت تر توس��عه پیدا کند و این نیازمند این است که بتوانیم تشکیلات مانع این 

فرآیند را ساماندهی کنیم.«

دانشگاه گزارش يکــــــ نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در مقایسه دانشگاه آزاد اسلامی با دانشگاه های دولتی مطرح کرد

کارایی بیشتر با هزینه کمتر
نایب رئیس اول کمیسیون برنامه و بودجه 
و محاسبات در مجلس شورای اسلامی در 
حاشیه جلسه ش��ورای راهبردی معاونت 
مجلس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »بهای 
تمام ش��ده هر واحد خدمات آموزشی در 
دانشگاه آزاد اسلامی نسبت به دانشگاه های 
دولتی بسیار پایین است. از طرفی کارایی 
در اینجا بالاتر اس��ت و این نشان می دهد 
دانشگاه های دولتی دارای حداکثر مصرف 
بودجه هس��تند و در عین حال دانش��گاه 
آزاد اسلامی با حداکثر بهره وری مصرف 

بودج��ه ای ندارد.« هادی قوامی ادامه داد: »جلس��ه 
بسیار خوبی با رئیس دانشگاه آزاد اسلامی برگزار 
ش��د و توضیحات خوبی راجع به نقش دانش��گاه 
آزاد اس��لامی در توس��عه تحصی��لات تکمیلی و 
برداشتن بار سنگین آموزش عالی از دوش دولت 
و مش��ارکت مردم مطرح شد. از طرفی فضایی که 
در دانش��گاه آزاد اسلامی برای توسعه تحصیلات 
تکمیلی ایجاد شده است باعث جلوگیری از خارج 

شدن ارز از کشور خواهد شد.«
او ادامه داد: »امر توسعه تحصیلات تکمیلی تاثیرات 
مثبت فرهنگی، اجتماعی و سیاسی در کشور ایجاد 
خواهد کرد. تا قبل از این دانشجویان مجبور بودند 
به کشور هایی مهاجرت کنند که کیفیت آموزشی 
لازم را نداش��تند و این موضوع مسائل فرهنگی را 
هم در پی خواهد داش��ت. این فضا خوش��بختانه 

ایجاد شده است که این بار سنگین را دانشگاه آزاد 
اسلامی به دوش می کشد. این موضوع جای تقدیر 

از این مجموعه بزرگ علمی دارد.«
نماینده مردم اسفراین در مجلس شورای اسلامی 
درباره توضیحات میرزاده در پاس��خ به س��والات 
نمایندگان گفت: »توضیحات خوبی دکتر میرزاده 
در پاس��خ به نمایندگان ارائه داد و البته نمایندگان 
تقاضا داشتند که این توضیحات به قاطبه نمایندگان 
هم ارائه شود و آنها هم در جریان گذاشته شوند و 
محدود به همین جمع حاضر نش��ود. باید این کار 
انجام ش��ود تا همه نمایندگان در جریان امور قرار 
گیرند و بدانند دانش��گاه آزاد اسلامی چه رسالت 
ب��زرگ و با اهمیتی را برای اقتص��اد ملی برعهده 
دارد.« قوام��ی ادام��ه داد: »نکته مه��م تفاوت بین 
دانش��گاه آزاد اسلامی و دانشگاه های دولتی است 

که بهای تمام ش��ده ه��ر واحد خدمات 
آموزشی در دانشگاه آزاد اسلامی نسبت 
به دانشگاه های دولتی بسیار پایین است. 
از طرفی کارایی در اینجا بالاتر اس��ت و 
این نشان می دهد دانش��گاه های دولتی 
حداکث��ر مصرف بودج��ه را دارند و در 
عین حال دانشگاه آزاد اسلامی با حداکثر 
بهره ب��ری، مص��رف بودجه ای ن��دارد. 
همچنین حتما در گسترش رشته ها باید 
به آمایش رش��ته ها توجه ش��ود و رشته 
محل هایی قرار بگیرد که برای آنها بازار 

کار و نیاز وجود دارد.«
او در ادام��ه گفت: »آینده ای��ن مجموعه علمی با 
مدیریت جدید بسیار درخشان است. به خصوص 
ک��ه الان تلاش می ش��ود در بحث های دانش بنیان 
اقدمات ویژه ای صورت گیرد. دانشگاه آزاد اسلامی 
تا قبل از س��ال 93 صددرصد به ش��هریه ها وابسته 
بود. این رقم در س��ال 93 به 9 درصد تامین منابع 
 غیرش��هریه ای افزای��ش یاف��ت و در س��ال 94 به 
16 درص��د خواهد رس��ید و امیدوار هس��تیم در 
س��ال های آینده ب��ا همی��ن رون��د، 70 درصد از 
هزینه های دانشگاه آزاد اسلامی از طریق شرکت های 
دانش بنیان و کارآفرینی که در واقع ارتباط آموزش 
عالی با بازار کار هم به حساب می آیند تامین شود. با 
این اقدامات هم فشار از دانشجویان کم خواهد شد 

و هم کیفیت خدمات آموزشی ارتقا پیدا می کند.«

مدیرکل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه دانشگاه آزاد اسلامی: 

همراه با تقاضای صنعت حرکت می کنیم
مدی�رکل دفت�ر ارتباط با صنعت و جامعه دانش�گاه آزاد اس�لامی می گوی�د: »با امضای 
تفاهمنامه با کارخانه آذر باتری، برای ماشین های برقی باتری هایی تولید خواهد شد.« 
داوود ثم�ری تاکی�د می کن�د: »از آنجا که باتری خ�ودروی الکتریکی ک�ه واحد قزوین 
طراحی کرده و قرار اس�ت وارد بازار ش�ود، نوعی باتری وارداتی و بومی نش�ده است، 

لذا از طریق تفاهمنامه تمام قطعات این خودرو با تولید باتری، بومی خواهد شد.« 
داوود ثمری در گفت وگو با فرهیختگان جزئیات این تفاهمنامه را تش�ریح کرد و گفت: 
»انعق�اد ای�ن تفاهمنامه به دنبال امضای س�ند تفاهمنامه همکاری میان دانش�گاه آزاد 
اس�لامی و وزارت صنع�ت، معدن و تجارت ب�ود که چندی پیش توس�ط دکتر میرزاده 
و مهن�دس نعم�ت زاده به امضا رس�ید.« او گفت که ب�ا امضای تفاهمنام�ه با کارخانه 
آذر باتری قرار بر این ش�د تا واحدهای صنعتی و واحدهای دانش�گاه آزاد اس�لامی با 
یکدیگر پروژه تعریف کنند که اولین پروژه تولید باتری  برای ماش�ین های برقی اس�ت 
که واحد قزوین، ارومیه و کارخانه آذر باتری درصدد هس�تند باتری  اتومبیل های برقی 

را تولید کنند.«
ثم�ری در پاس�خ به این س�وال که امضای ای�ن تفاهمنامه چه دس�تاوردهایی را برای 
دانش�گاه آزاد اسلامی به دنبال خواهد داش�ت، گفت: »با امضای این تفاهمنامه همراه 
ب�ا تقاضای�ی که پژوهش در بخش صنعت دارد، حرک�ت خواهیم کرد. یعنی پژوهش و 

تحقیقاتی را انجام خواهیم داد که به درد بخش صنعت خواهد خورد.«
مدیرکل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه دانش�گاه آزاد اس�لامی ب�ا بیان اینکه خودروی 
الکتریکی را واحد قزوین طراحی کرده اس�ت، افزود: »باتری این خودرو که قرار است 
وارد ب�ازار ش�ود نوع�ی باتری وارداتی و بومی نش�ده اس�ت و لذا از ای�ن طریق تمام 

قطعات این خودرو با تولید باتری بومی خواهد شد.«
او تاکید می کند که دانش�گاه آزاد اس�لامی در تولید این باتری مشارکت می کند و عملا 

این باتری نوعی درآمدزایی برای دانشگاه به همراه خواهد داشت. 
ثمری همچنین با بیان اینکه کنسرس�یومی از واحدهایی که در زمینه بحث های شیمی 
کاربردی و تولید باتری توانمندی دارند، دور هم جمع خواهند ش�د، اضافه کرد: »ما در 
ح�ال بومی کردن این دانش فنی هس�تیم و عملا بح�ث دانش فنی را تجاری می کنیم. 

درواقع اگر این دانش فنی تجاری شود، قطعا برای ما درآمدزا خواهد بود.«
مدی�رکل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه دانش�گاه آزاد اس�لامی ای�ن تفاهمنامه را یک 
تفاهمنامه س�ه جانبه دانست و گفت: »این تفاهمنامه بین دانشگاه آزاد اسلامی استان 
آذربایجان غربی و آذر باتری به امضا رس�ید که دکتر واش�قانی نیز به عنوان ناظر عالی 

تفاهمنامه در این جلسه حضور داشتند.«
مدی�رکل دفت�ر ارتباط با صنعت و جامعه دانش�گاه آزاد اس�لامی درب�اره اقدامات این 
دانشگاه برای پیشبرد اهداف این تفاهمنامه گفت: »ما اعضای هیات علمی مستعد خود 
را شناس�ایی خواهیم کرد و در قالب پروژه ای که تعریف ش�ده استارت کار زده خواهد 
ش�د. در واقع از نظر ما کار ش�روع شده اس�ت، ولی برای اینکه عملیات اجرایی شود، 
یک کارگروه و جلس�ات مش�ترک برای اجرای این کار تش�کیل ش�ده است تا این کار 

را راهبری کند. 
ثم�ری گف�ت: »خوش�بختانه اس�تانداری آذربایجان غرب�ی و اداره کل صنایع اس�تان 
آذربایج�ان غرب�ی نی�ز در جلس�ه امض�ای تفاهمنامه حضور داش�تند و ق�ول همه نوع 
همکاری را داده اند. از منظر دیگر چون بخش خصوصی نیز علاقه مند به این کار است، 

فکر می کنم نتایج خوبی برای دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال داشته باشد.«

0915356 
خدا را شکر با کمتر شدن رقابت در 
کنکور سراسری بساط این موسسات 
انتخاب رشته و انواع موسسات کمتر 
رونق دارد ولی این س��فره به کنکور 
کارشناسی ارش��د و دکت��ری منتقل 
شده اس��ت. به نظرتان این هایی که 
به ضرب و زور موسسه می خواهند 

دکتر شوند را باید چه کرد؟

معاون آموزش و تحصیلات تکمیلی 
دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد

تفویض اختیار به هیات های 
اجرایی جذب استان ها

مدیران دانش��گاه آزاد اسلامی مدتی 
است که پروس��ه کوتاه شدن فرآیند 
جذب را برای توسعه آموزش عالی 
و توس��عه تحصی��لات تکمیلی در 
دس��تور کار خود قرارداده اند. دیروز 
نی��ز مع��اون آم��وزش و تحصیلات 
تکمیل��ی دانش��گاه آزاد اس��لامی به 
متقاضی��ان هیات علمی ای��ن نوید را 
داد که بالاخ��ره فرآیند جذب کوتاه 
خواهد ش��د و زم��ان آن به حداکثر 
145 روز کاهش خواهد یافت. فرهاد 
حس��ین زاده لطف��ی در واقع کاهش 
فرآین��د ج��ذب را یک��ی از اهداف  
اصلی مرکز امور هیات علمی دانشگاه 
دانس��ت. حس��ین زاده لطف��ی که در 
نخستین شورای تخصصی آموزشی 
و تحصیلات تکمیلی اس��تان کرمان 
س��خن می گفت بر پیگیری تصویب 
رشته های در حال بررسی مربوط به 
واحدها در پورتال وزارت علوم تاکید 
و از تلاش ه��ای حمید می��رزاده در 
روند تصویب رشته های تحصیلات 
تکمیلی تشکر کرد. او گفت: »رئیس 
دانش��گاه تاکید دارد تا فرآیند جذب 
و استخدام هیات علمی به هیات های 
اجرای��ی ج��ذب اس��تان ها تفویض 
 ش��ود.« او سیاس��تگذاری و نظارت 
را از وظایف اصلی حوزه آموزش��ی 
سازمان مرکزی دانس��ته و ادامه داد: 
»ای��ن معاونت ب��ا تفوی��ض اختیار 
حداکثری طبق ضوابط از واحدهای 
دانش��گاهی توقع دارد که از اجرای 
هرگون��ه س��رفصل و آیین نامه که از 
سوی شورای برنامه ریزی آموزشی و 
دیگر مراجع ذی صلاح دانشگاه ابلاغ 

نشده است، پرهیز نکند.«

انتخاب رشته دانشگاه آزاد 
اسلامی آغاز شد

داوطلبان رشته های با آزمون دانشگاه 
آزاد اسلامی در کنکور سراسری 94 
می توانند با ورود به س��امانه انتخاب 
رش��ته، رش��ته های ب��ا آزم��ون این 

دانشگاه را انتخاب کنند. 
داوطلب��ان می توانن��د ب��ا ورود ب��ه 
 ،www.azmoon.org س��امانه 
خرید کارت اعتباری انتخاب رش��ته 
و دریاف��ت دفترچ��ه راهنم��ا، ک��د 
رشته محل های خود را انتخاب کرده 
و ثبت کنند. تم��ام داوطلبان حاضر 
در جلس��ه آزمون سراسری سال 94 
مجاز به انتخاب رش��ته محل های با 
آزمون دانشگاه آزاد اسلامی هستند. 
هر داوطلب تنها امکان انتخاب رشته 
در گ��روه آزمایش��ی ک��ه در آزمون 
ش��رکت ک��رده اس��ت را دارد. آن 
دسته از داوطلبانی که علاوه بر گروه 
آزمایشی اصلی، علاقه مندی خود را 
به ش��رکت در گروه آزمایش��ی هنر 
یا زبان ه��ای خارجی اعلام کرده اند، 
امکان انتخاب رش��ته در این گروه ها 
را نی��ز خواهن��د داش��ت. داوطلبان 
جهت انتخاب رشته محل لازم است 
کارت اعتباری انتخاب رش��ته را به 
صورت الکترونیکی از طریق همین 
سامانه خریداری کنند. هر داوطلب 
مجاز اس��ت در گروه آزمایشی خود 
علاوه بر نظام تمام وقت با تهیه کارت 
اعتباری جداگان��ه در نظام پاره وقت 
نیز انتخاب رشته کند. نظام آموزشی 
کارشناس��ی  مقط��ع  در  پاره وق��ت 
جه��ت  غیرپزش��کی  رش��ته های 
پاس��خگویی به نیاز داوطلبانی است 
ک��ه به هر دلی��ل نمی توانند در دوره 
تمام وق��ت تحصیل کنن��د. حداکثر 
مدت مجاز تحصی��ل در آن بیش از 

نظام تمام وقت است. 
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خــــبر خـــــانه

واحد ها ماموریت پیدا 
کردند به سمتی بروند 
که وابستگی شان به 
شهریه کمتر شود تا 
طبق سند چشم انداز 

دانشگاه تا سال ۱396، 
دانشگاه ۴0 درصد 

منابع خود را از محل 
 خارج از شهریه 
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بخش عمده ای 
از درآمد دانشگاه 
صرف هزینه های 
 کارکنان می شود

علاوه بر این 
تعداد زیاد 
مدیران و 

کارکنان باعث 
پایین آمدن 

کارایی سازمان 
می شود 

برای کیفیت 
باید به اقتصاد 

دانشگاه هم 
توجه کنیم 

چراکه بدون 
داشتن منابع 
مالی کیفیت 

حاصل نمی شود 


